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Uczniowie  nie  gęsi                                                  

  

 

Rejkopisy 
 

 
 

Drodzy rodzice, w tym roku szkolnym  w naszym Liceum ruszyliśmy 

z wydawaniem gazetki szkolej. Udało nam się wydać 4 numery, a kolejny 

w drodze. Chcielibyśmy w tym specjalnym numerze zaprezentowć 

kwintesencję tego, o czym można było w nich przeczytać. Znajdziecie 

Państwo zarówno, najwżniejsze informację na temat tego, co się u nas 

w Szkole wydarzyło, przegląd twórczości naszych uczniów, ich wyjątkowe 

felietony, czy rysunki oraz praktyczne informacje. 
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CO TAM U REJA SIĘ DZIAŁO… 

7 listopada 2018 r. 
Marsz dla Niepodległej z elementami gry ulicznej 

➢ wzięło w nim udział 246 osób, 
➢ trwał ok. 3 godzin, 
➢ przeszliśmy prawie 9 km, 
➢ przyłączyły się do nas uczniowie klas ósmych 

szkoły z Rokitnicy, Helenki i Wieszowej, 
➢ przez 10 minut prowadziliśmy równocześnie 

akcje resuscytacyjną na 13 fantomach, 
➢ utworzyliśmy napis 100-lecie oraz IV LO, co 

zostało sfotografowane przez drona, 
➢ udzieliliśmy 30 odpowiedzi  na pytania 

dotyczące historii odzyskania przez Polskę 
niepodległości, 

➢ mówiono o nas w telewizji zabrzańskiej, 
➢ pisano o nas w gazecie „Głos Zabrza”. 
 

 

5 grudnia 2018 r. 
Konferencja pod hasłem: „Transplantacja – Twoje «tak» ma moc” 

 ➢ organizatorami było Śląskie Centrum Chorób Serca w 
Zabrzu; 

➢ gośćmi, którzy zabrali głos byli: dr n.med. Sylwia 
Sekta, mgr Bogumiła Król, pani Halina pacjentka 
po przeszczepie; 

➢ odbiorcami konferencji byli uczniowie klas licealnych; 
➢ zagadnienia poruszane podczas spotkania dotyczyły:  

• tego, kto może być dawcą, a kim są biorcy 
przeszczepu, 

•  jak odbywa się transplantacja poszczególnych 
narządów, 

•  jak wygląda życie po przeszczepie. 
 

7 grudnia 2018 r. 
Striezelmarkt w Dreźnie 

 ➢ udział w wyjeździe wzięło 41 uczniów; 
➢ Jarmark Bożenarodzeniowy w Dreźnie organizowany jest 

od 1434 roku; 
➢ uczestnicy wycieczki mogli skosztować zarówno 

wyrobów z czekolady, pierniku czy marceapnu, ale 
również  wyrobów lokalnych: kiełbas z musztardą, 
pieczeni z bułką, oraz kuchni orientalnej; 

➢ podziwiano 14 metrową  wieżę z drewnianymi figurami, 
która jest na  światowej liście rekordów Guinnessa; 

➢ wyjazd służył ponadto zwiedzaniu urokliwego miasta i 
jego zabytków 
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12 grudnia 2018 r. 
XII Zabrzański Festiwal Kolęd i Pastorałek 

 
 

➢ festiwal organizowany jest w Zabrzu-Rokitnicy od  2005 r., a jego celem 
jest rozpowszechnianie pieśni kolędowych oraz rozwijanie 
zainteresowań muzycznych; 

➢ honorowy patronat nad festiwalem sprawują ks. bp Gerard Kusz i 
Prezydent Miasta Małgorzata Mańka-Szulik; 

➢ w jury zasiadali: Barbara Strzodka, Sabina Borner, Monika Burdyszek, 
Szymon Cichoń; 

➢ festiwal trwał od 9:00 do 19:30; 
➢ przesłuchano 80 uczestników (zespoły i soliści); 
➢ wzięło w nim udział 50 placówek; 
➢ koncert laureatów odbędzie się 11 stycznia 2019 r. w Kościele 

Najświętszego Serca Pana Jezusa w Zabrzu-Rokietnicy. 
 

4 styczeń 2019 r. 
 Medykiem być! 

➢ klasy IA, IIA i IIB liceum wzięły udział w warsztatach 
prowadzonych przez studentki skupione 
w Międzynarodowym Zrzeszeniu Studentów 
Medycyny; 

➢ zajęcia były prowadzone w dwóch blokach 
tematycznych: 

• pierwsza dotyczyła profilaktyki 
antynikotynowej, podczas której słuchacze 
otrzymali  wiedzę nt. szkodliwości nikotyny; 

• druga miała charakter praktyczny - dotyczyła 
szycia chirurgicznego. Podczas tych zajęć 
uczniowie własnoręcznie próbowali zszywać 
niewielkie rany dokonane na materiale 
ćwiczebnym. 

➢ mamy nadzieje, że takie warsztaty będą wstępem 
do podjęcia decyzji o pójściu na studia medyczne. 
 

 

16 stycznia 2019 r. 
Podpisanie porozumienia o współpracy  

z Wydziałem Inżynierii Biomedycznej Politechniki Śląskiej 

➢ na uroczystość oprócz stron 
zainteresowanych zostali zaproszeni 
przedstawiciele władz miatsa oraz 
społeczność szkoły; 

➢ dokumenty zostały podpisane przez 
dziekana Wydziału Inżynierii Biomedycznej 
Politechniki śląskiej, pana prof. de. hab. 
inż. Marka Gzika oraz dyrektora Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących nr 12 w Zabrzu, 
panią mgr Marię Skrzypczyk; 

➢ Wydział Inżynierii Biomedycznej z chwilą 
podpisania dokumentów objął patronatem 
naukowym uczniów i nauczycieli Szkoły 
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28 luty 2019 r. 
„Po co są na świecie osoby niepełnosprawne?” 

 
 

➢ na spotkanie zostali zaproszeni rodzice dzieci 
niepełnosprawnych z naszej szkoły; 

➢ odbyła się projekcja filmu, w którym wystąpili 
uczniowie niepełnosprawni i dwóch rodziców; 

➢ przedstawiono działalność Centrum Doradztwa 
Zawodowego i Wsparcia Osób Niepełnosprawnych 
Intelektualnie w Bytomiu; 

➢ zapoznano się z ofertą Śląskiego Stowarzyszenia 
Niepełnosprawnych Płetwonurków w Zabrzu. 

 

14 marca 2019 r. 
Moda na polski 

➢ tematyką jubileuszowej X edycji Mody 
na polski było miasto; 

➢ podczas imprezy na scenie wystąpili: 
˗ Młodzieżowego Chóru 

im. prof. Norberta Kroczka; 
˗ zespół „Zdziesiątkowani” z ZS nr 10 – 

VII LO z Mikulczyc; 
˗ młodzież z III LO wraz z kierującą, 

grającą na gitarze, Katarzyną Kupiec; 
˗ Dariusz Walerjański opowiadający 

legendy miejskie; 
˗ Młodzież z ZSO 12 – IV LO z Rokitnicy. 

więcej informacji na temat tego wydarzenia 
przeczytasz na stronie 4 Rejkopisów. 

 

 

21 marca 2019 r. 
Razem przeganiamy potwory smogowe 

➢ impreza miała charakter happeningu 
ekologicznego; 

➢ była zakończeniem wygranego przez klasę IA, 
projektu Eko-Śląsk; 

➢ za pozyskane w projekcje pieniądze kupiono 12 
stojaków rowerowych; 

➢ stojaki zostały ustawione w różnych punktach 
Rokitnicy zachęcając tym samym mieszkańców 
do korzystania z rowerów; 

➢ uczniowie naszej Szkoły stworzyli smogowe 
potwory, którym wraz z nadejściem wiosny 
powiedzieli „NIE”; 

➢ w trzech punktach informacyjnych uczniowie 
Rokitnickich szkół i przedszkoli mogli się 
dowiedzieć, co sprzyja ekologicznemu 
nastawieniu do świata. 
 

To, co się u Nas dzieje możecie Państwo na bieżąco śledzić na naszej stronie internetowej 

https://zso12.zabrze.pl 
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Nowa litera – nauka pisma kaligraficznego 
 

To co? Gotowy/gotowa podjąć wyzwanie? Krój pisma, którego będę Cię uczyć to 

krój najprostszy do codziennej nauki, gdyż nie wymaga, byś nosił w torbie butelkę 

z atramentem, grożąc sobie i otoczeniu plamami (co mi się akurat przytrafiło, ale sza!). 

Potrzebujesz specjalnego pisaka i czystej kartki. To wszystko! Ten krój to brush lettering, 

a pisak zwany jest brush penem. Takie możesz znaleźć w sklepach internetowych takich, 

jak calligrafun.com lub allegro.pl. Osobiście polecam te firmy Tombow, są dobre dla 

początkujących. Coś o tym wiem, sama też kiedyś zaczynałam. Masz już własny brush 

pen? OK, czyli możemy zaczynać. Absolutnie podstawową zasadą, którą musisz 

zrozumieć, a na której właściwie opiera się cała kaligrafia jest to, że gdy kreślimy linię ku 

górze, jest ona jak najcieńsza, gdy kreślimy linię w dół, jest ona jak najgrubsza. 

 
 

 

 

 

 

 
 
Źródło: ”Rejkopisy” Listopad 2018                                                        Źródło: ”Rejkopisy” Grudzień 2018 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
Źródło: ”Rejkopisy” Styczeń 2019                                                         

 
 

Zobacz ile się dowiedziałeś/aś,  
jeśli chodzi o kaligrafię. 

 Znasz już podstawy 
 i teraz pozostaje już tylko pracować 

 nad łączeniem tych liter w wyrazy. 
 I voila! 

 Życzę powodzenia  
na Twej kaligraficznej drodze! 

 

Kinga Spierewka 

 
             Źródło: ”Rejkopisy” Marzec 2019                                                         

 

Miesięcznik „Reja” 

Rokitnica, Maj, 2019 



6 
 

Następcy Reja… 
 
 
To wiersz biały, ale biała nie jest moja dusza. 
Niczym kartka papieru, a nawet nie wiem, kiedy 
wzięłam kredki. 
Pomazana czerwienią, czernią i nienawiścią. 
Tak, nienawidzę. 
Nienawidzę bólu, który we mnie siedzi, 
ale nikt go nie dostrzeże, bo ja tego nie chcę. 
Nienawidzę miłości, która we mnie rośnie, 
bo nie potrafię wyciąć jej korzeni. 
Nienawidzę ludzi, bo nie potrafię być dobrym 
człowiekiem. 
Nienawidzę strachu, który we mnie drzema, 
bo wyzwala hipokryzję. 
Jak stokrotka, wokół piękne kwiaty 
do żadnego się nie odezwie, a przecież tak 
boi się samotności. 
Nie przepadam za skrajnościami, więc  
powiedz, czemu kocham Cię do nienawiści? 
To kłamstwo i iluzja, zwykła słabość. 
Będę biec dalej, nie wiedząc gdzie jest 
meta. 
Nie poddam się, bo dalej jestem 
głupcem, na tyle bezczelnym, by wierzyć, 
że jest nadzieja. 
Może, kiedyś zrozumiem, że to czym 
się otoczyłam jest tylko marną skorupą. 
Może kiedyś uda mi się ją zburzyć. 
Ale nigdy nie pozbędę się nienawiści, 
gdyż o źródło zawsze dba się 
najbardziej. 
 
Wiktoria Matysiok kl.3a 

 

 
WODA 

Płynę  
Biorę głęboki wdech 

Zanurzam się w moich wspomnieniach 
Wynurzam się mając dość obrazów dzieciństwa 

Wydech pozbywam się emocji 
I nieświadomie powtarzam ten schemat 

Płynę po nieznanych wodach  mojego umysłu 
Wdech – znów zaczynam walkę o życie 

Wydech – mam wątpliwości czy warto walczyć 
Niech walka o siebie będzie naturalna 

Jak oddychanie… 
 
Mirela Tyczyńska IB 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

„Powstaje z kolan” 
 
Kiedy dym unosi się, 
kiedy śmierć rozsiewa się. 
Kiedy wszystko wokół mnie rozpada  
to ja powstaje z kolan. 
 
I choć sił mi już brak. 
I choć cały jest zły świat, 
to ja powstaje z kolan. 
 
Jacek Partuś 3c 

 

 
 

Grafika – Oliwia Szynol 
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Kwestionariusz „Reja” to wyzwanie dla naszych nauczycieli, którzy zdradzają nam w nim 

kilka szczegółów ze swojego życia. Na razie tylko trzech nauczycieli zostało odpytanych, 

a oto najciekawsze odpowiedzi: 

Pytanie: 
Odpowiedz pani 

Beaty Tomiczek 

Odpowiedz pani 

Katarzyny Matysiak 

 

Odpowiedz pani 

Natalii Milberg 

 

Jakich rzeczy, według 

Ciebie nie robi się dwa 

razy: 

 

Pierwszego wrażenia 

 

Dobrze byłoby nie 

popełniać tych 

samych błędów. 

Nie wchodzi się dwa 

razy do tej samej 

rzeki, z której tak 

bardzo chciało się za 

pierwszym razem 

wyjść. 

Kim 

chciałabyś/chciałbyś 

być gdybyś nie była/był 

tym kim jesteś? 

 

Chciałabym być 

inżynierem 

budownictwa lub 

właścicielką kawiarni 

serwującej serniki 

mojej roboty. 

 

Na szczęście udało mi 

się spełnić moje 

zawodowe marzenie – 

zostać psychologiem, 

ale jeśli nie byłabym 

psychologiem pewnie 

zdecydowałabym się 

na kierunek aktor 

teatru tańca. 

Pianistką lub 

wiolonczelistką 

Na bezludną wyspę 

zabrałabyś/zabrałbyś? 

 

Hamak i stos książek Męża bo on ma 

scyzoryk szwajcarski 

;) 

Poradnik „Jak przeżyć 

na bezludnej wyspie”. 

Wolisz jeść, czy 

gotować i dlaczego? 

Zdecydowanie wolę 

gotować, bo dawanie i 

sprawianie 

przyjemności innym 

jest o wiele lepsze. 

 

Lubię jeść i gotować, 

ponieważ czasem 

lepiej coś smakuje jak 

ktoś dla nas ugotuje 

ale przyjemnie jest 

ugotować coś dla 

bliskich. 

Gotować, bo wiem, że 

dobra potrawa ucieszy 

drogie mi osoby. 

    

Yulia Mazur o swoich doświadczeniach… 
Цей навчальний рік для мене 

особливий і відрізняється від 

моїх попередніх навчальних 

років ,тому що я розпочала 

навчання в польскій школі.  

Я дуже рада що потрапила саме 

в цю школу ,а не в іншу.Мені 

дуже подобається мій клас. 

Однокласники мені дуже 

допомагають.Також мені дуже 

приємно працювати з 

учителями, які завжди 

відкриті до учнів 

і допомагають зрозуміти 

досить складний матеріал. 

Ten rok szkolny jest dla mnie 

wyjątkowy i różni się od moich 

poprzednich lat szkolnych, ponieważ 

zacząłem uczyć się w polskiej szkole. 

Bardzo się cieszę, że uczę się w tej szkołę, a 

nie w innej, bardzo podoba mi się moja 

klasa, koledzy z klasy bardzo mi pomagają, 

lubię też pracować z nauczycielami, którzy 

są zawsze otwarci do uczniów i pomagają 

zrozumieć dosyć trudny materiał. 
 
 

 
Yulia Mazur 

uczennica klasy I liceum 
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Patriotyzm moimi oczyma… 

[…]Patriotyzm z definicji oznacza 

miłość do własnej ojczyzny i gotowość 

poświęcenia się dla własnego narodu. 

Jestem pewna, że większość młodych ludzi 

zapytana o to, czy są patriotami odpowie 

przecząco. Natomiast na pytanie jak 

zachowaliby się w obliczu wojny 

odpowiedzą, że najprawdopodobniej 

uciekliby do innego kraju, jednak staraliby 

się podtrzymać polskie tradycje, obyczaje. 

Czy to nie wystarczy by nazwać ich 

patriotami? Jak młodzi ludzie rozumieją 

patriotyzm? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wydaje mi się, że rozumiemy pojęcie 

patriotyzmu jako coś wielkiego, jako pewien 

zaszczyt wiążący się z poświęceniem życia 

za ojczyznę. Wzorzec patrioty na pewno 

będą tworzyli dobrze nam znani bohaterowie 

książki Aleksandra Kamińskiego „Kamienie 

na szaniec”. Dlatego też myślę, że większość 

z nas nie nazwie się patriotami by nie 

umniejszyć dokonań takich postaci. Z kolei 

współcześni ludzie wierni ojczyźnie będą 

nam się kojarzyć z bluzami z hasłami typu 

„Bóg, honor, ojczyzna” i symbolami 

narodowymi w miejscu zdjęć profilowych. 

Ci ludzie bez ogródek będą nazywać się 

patriotami, będą też zaznaczać, że na pewno 

rzuciliby się w bój za ojczyznę. (…) 

Myślę, że warto debatować nad 

takimi kwestiami jak patriotyzm. Dzięki 

temu pogłębiamy naszą samoświadomość, 

poznajmy nasze miejsce i rolę w świecie, 

uczymy się odpowiedzialności, która wynika 

z tego, że tworzymy wspólnotę. (…) 

 
Urszula Wysocka 

Krople w morzu problemów, czyli jak edukują 

nas o ochronie środowiska. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

[…]Temat ekologii i ochrony środowiska 

jest mi dość bliski, poszerzanie mojej wiedzy 

w tym zakresie zdecydowanie można nazwać 

moim hobby. Takiej tematyce chcę również 

poświęcić ten tekst, jednak nie zamierzam 

rozwodzić się nad plastikowymi słomkami 

i torebkami foliowymi. Pragnę poruszyć temat, 

o którym praktycznie się nie mówi - wpływu 

przemysłowej hodowli zwierząt na środowisko. 

Mogę nawet śmiało powiedzieć, że unika się 

rozmów na ten temat. Jak przekonamy się po 

lekturze tego tekstu, wpływ ten jest naprawdę 

duży. 

Hodowla przemysłowa odpowiada za 18% 

całkowitej emisji gazów cieplarnianych, w czym 

niechlubnie wyprzedza transport. Spowodowane 

jest to zastępowaniem lasów pastwiskami 

i terenami rolniczymi, degradacją gleby, 

wytwarzaniem nawozów sztucznych, produkcją i 

wykorzystaniem maszyn rolniczych, na tym nie 

koniec, ponieważ produkt w postaci mięsa 

należy przetworzyć, zapakować, przechować i 

dystrybuować. Chów przemysłowy odpowiada 

również za 65% emisji tlenku azotu, który ma 

250 razy większy wpływ na ocieplenie klimatu 

niż dwutlenek węgla. (…) 

Uważam, że konieczne jest uświadamianie 

ludzi w sprawach ochrony środowiska, ponieważ 

wszyscy mamy wpływ na stan naszej planety, ale 

nie może sprowadzać się tylko do powiedzenia, 

że torebki plastikowe, olej palmowy i poliester 

są „złe“. Hodowla przemysłowa zwierząt 

stanowi ogromny problem, który jest zwyczajnie 

bagatelizowany.(…) 

Urszula Wysocka 
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Każdy człowiek boryka się z jakimiś problemami uczniowie naszej szkoły również muszą się 

z nimi mierzyć. Chcieliśmy Państwa zapewnić, że jesteśmy zarówno do dyspozycji ich, jak i 

Państwa.  

Uczniowie mogą zwrócić się o pomoc zarówno do: 

➢ psychologa,  

➢ pedagoga,  

➢ dyrektora,  

➢ wychowawcy  

➢ innego nauczyciela, którego darzą zaufaniem.  

Jesteśmy tu dla nich! 

W sytuacji kiedy jednak z jakiś powodów uczeń lub Państwo nie możecie skorzystać z naszej 

pomocy, możecie Państwo skorzystać z innej formy pomocy dzwoniąc pod numer:  

116 111 

 

Bezpłatny kryzysowy telefon zaufania dla dzieci i młodzieży czynny 

codziennie w godzinach 12.00-22.00. Prowadzi go Fundacja DAJEMY 

DZIECIOM SIŁĘ (dawniej Fundacja Dzieci Niczyje) 

 

800 121 212 

 

Dziecięcy Telefon Zaufania Rzecznika Praw Dziecka to bezpłatna, 

działająca całodobowo telefoniczna linia interwencyjna dla dzieci i 

młodzieży. Telefon jest czynny od poniedziałku do piątku w godzinach od 

8.15 do 20.00. 

 

800 702 222 

 

Linia Wsparcia jest linią całodobową i bezpłatną dla wszystkich osób 

dzwoniących. Pod telefonem, mailem i czatem dyżurują psycholodzy 

Fundacji ITAKA udzielający porad i kierujący dzwoniące osoby do 

odpowiedniej placówki pomocowej w ich regionie. Z pomocy może 

skorzystać każda osoba bez względu na wiek czy miejsce zamieszkania. 

 

800 100 100 

 

Telefon dla rodziców i nauczycieli w sprawie bezpieczeństwa dzieci, 

bezpłatna i anonimowa pomoc telefoniczna czynna od poniedziałku do 

piątku, w godzinach 12.00-15.00 dla rodziców i nauczycieli, którzy 

potrzebują wsparcia i informacji w zakresie przeciwdziałania i pomocy 

dzieciom przeżywającym kłopoty i trudności wynikające z problemów i 

zachowań ryzykownych takich jak: agresja i przemoc w szkole, 

cyberprzemoc i zagrożenia związane z nowymi technologiami, 

wykorzystywanie seksualne, kontakt z substancjami psychoaktywnymi, 

uzależnienia, depresja, myśli samobójcze, zaburzenia odżywiania. 

 

.   
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Rokitnica, Maj, 2019 
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Ruszyła rejestracja do szkół ponadgimnazjalnych! 

Rejestracji należy dokonywać na stronie: https://slaskie.edu.com.pl/ 

Data 

początkowa 

Data 

końcowa 

Informacje o etapie 

13.05.2019  25.06.2019  Rejestracja kandydatów/wybór preferencji 

21.06.2019  25.06.2019  Dostarczanie dokumentów potwierdzających 

osiągnięcia 

16.07.2019  16.07.2019  Publikacja list zakwalifikowanych do przyjęcia 

25.07.2019  25.07.2019  Publikacja list przyjętych 

 

IV Liceum Ogólnokształcące 

im. Mikołaja Reja 

wychodzi do Państwa z następująca ofertą: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

❖ Dokonując wyboru Naszej szkoły i zapisanie się do trzech klas 

równocześnie gwarantuje Waszemu dziecku dostanie się do 

Naszej szkoły. 

❖ Jeśli macie Państwo problem z zalogowaniem bądź 

wydrukowaniem podania do szkoły jesteśmy do Państwa 

dyspozycji. 
 

Miesięcznik „Reja” 

Rokitnica, Maj, 2019 


